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«ΠΡΑΣΙΝΟ ΦΩΣ» ΑΠΟ ΤΟ ΥΠΟΥΡΓΙΚΟ ΣΥΜΒΟΥΛΙΟ

Μετά την έγκριση του νέου κώδικα ins Τοπι
κή? Αυτοδιοίκηση? από το Υπουργικό Συμ- ■ 
βούλιο, η κυβέρνηση, έπειτα και από τι? προ- 
τροπέ? που δέχθηκε ο καθ’ ύλην αρμόδιο? 
υπουργό? Εσωτερικών, Δημόσια? Διοίκηση? I 

και Αποκέντρωση? κ. Κ. Σκανδαλίδη? από 
όλα σχεδόν τα κυβερνητικά στελέχη, ανοίγει 
το μείζον θέμα τη? περιφερειακή? ανασυ
γκρότηση? τη? χώρα?, τη? εγκατάσταση? μη- 
τροπολιτικών διοικήσεων σε πέντε μεγάλε? 

περιοχέ? και τη? πλήρου? αναμόρφωση? των 
οικονομικών των δήμων με την τροποποίηση 
του Ν. 1828. Η τροποποίηση αυτή αναμένεται 
να οδηγήσει στη θέσπιση νέων φόρων από και 
για του? δήμου?.

OAcs οι αΑΑαγέ§ omv Τοπική Αυτοδιοίκηση

ΤΟ Υπουρπκο Συμβούλιο, 
που ουνεδρίασε χθε?, 
ενέκρινε ομόφωνα, όπω? 

ελέχθη χαρακτηριστικά, τον 
νέο κώδικα με τον οποίο 
αναμορφώνονται πλήρω? η 
δομή και η λειτουργία των 
ΟΤΑ, δίνοντα? έμφαση, 
πρώτον, στη διαφάνεια 
όσον αφορά τη διαχείριση 
των οικονομικών, με την κα
θιέρωση από την 1η Ιανου-

_ ΡΕΠΟΡΤΑΖ_________
Δ. ΝΙΚΟΛΑΚΟΠΟΥΛΟΣ

αρίου 2004 διπλογραφικού 
συστήματο? και την ανάθε
ση των προληππκών και κα
τασταλτικών ελέγχων στο 
Ελεγκτικό Συνέδριο, δεύτε
ρον, στην απελευθέρωση 
των προσλήψεων με μονα
δικά κριτήρια την κάλυψη 
πάγιων και διαρκών ανα
γκών και τη διασφάλιση των 
αναγκαίων πόρων και, τρί
τον, στην αναβάθμιση των 
δημοτικών συμβουλίων.

Ο νέσε κώδικαε, όπωε δή
λωσε ο πρωθυπουργό? κ. Κ. 
Σημίτηε, αμέσωε μετά τη 
συνεδρίαση του Υπουργικού 
Συμβουλίου, αναμένεται να 
κατατεθεί το φθινόπωρο 
προε ψήφιση στη Βουλή, 
αφού ολοκληρωθεί ο διά- 
λογοε με την ΚΕΔΚΕ. Εκτί
μηση του Πρωθυπουργού εί
ναι ότι «το δημαρχοκεντρι- 
κό σύστημα που ισχύει σή
μερα εΕάντλησε τα όριά του 
και γι' αυτό αναμορφώ
νουμε», όπωε είπε χαρα
κτηριστικά, «την εσωτερι
κή δομή του δήμου: ανα
βαθμίζουμε το δημοτικό 
συμβούλιο, τη δημαρχιακή 
επιτροπή και καθιερώνου
με την εσωτερική δημο
κρατία, ενισχύοντας έτσι τη 
νομιμότητα των δημοτικών 
αρχόντων αλλά και την 
αποτελεσματικότατα της 
δράσης τους».

Ο Πρωθυπουργόε, μιλώ- 
νταε στο Υπουργικό Συμ
βούλιο, απέδωσε ιδιαίτερη 
σημασία στην καθιέρωση 
τηε διαφάνειαε στη διαχεί
ριση των οικονομικών των 
δήμων. «Η λειτουργία ενός 
σύγχρονου δήμου πρέπει 
να είναι αποκεντρωμένη 
και διαφανής» είπε. «Ο 
έλεγχο? των ΟΤΑ, τόσο ο 
προληπτικοί όσο και ο κα
τασταλτικός, γίνεται υπο
χρεωτικός. Γιατί για εμάς η 
διαφάνεια συνιστά θεμε
λιώδη αρχή για τη λει
τουργία των δήμων και θέ
λουμε να ελέγΕουμε, όπως 
και οι Ιδιοι οι δήμοι, σπα
τάλες και κακοδιαχείριση».

Στο ίδιο πνεύμα κινήθη
κε και η εισήγηση του καθ' 
ύλην αρμόδιου υπουργού

Μητροπολιτικοΐ δήμοι - εκλεγμένος περιφερειάρχης ■ Ρύθμιση χρεών - 
νέοι φόροι u Διαφάνεια στα οικονομικά - απελευθέρωση προσλήψεων

Ο πρωθυπουργό» κ. Κ. Σημίτηε (αριστερά) προβαίνει σε δηλωσειε μετά τη συνεδρίαση του Υπουργικού Συμβουλίου. 
ΔεΕιά ο υηουργόε Εσωτερικών κ. Κ. Σκανδαλίδη? (φωτογραφία PRISMA)

Εσωτερικών, Δημόσιαε Δι
οίκηση? και Αποκέντρωση? 
κ. Κ. Σκανδαλίδη, ο οποί
ο? παρουσίασε στα μέλη του 
Υπουργικού Συμβουλίου 
του? άΕονε? του νέου κώδι
κα, όπω? είναι η πολιτική 
προσωπικού, η δημοκρατία 
και η διαφάνεια, τα προ
γράμματα τοπική? ανάπτυ- 
Εηε και ανάπτυΕη? υπηρε
σιών, η διαδημοτική συνερ
γασία και οι «συμπολπείε?». 
Ο κ. Σκανδαλίδη? όμω? εΕε- 
πλάγη ευχάριστα, όπωε εΕο- 
μολογείται ο Ιδιο?, όταν όλα 
σχεδόν τα μέλη του Υπουρ

Ανπδράσεΐ8 από επίτιμο, ΝΑ και ΚΚΕ
ΕΥΘΥΝΕΣ στον πρωθυπουργό κ. Κ. Σημίτη για τη δει

νή οικονομική κατάσταση των ΟΤΑ επέρριψε ο επί
τιμο? πρόεδρο? τη? ΝΔ κ. Κ. Μητσοτάκη?. Ο κ. Μη- 

τσοτάκη?, που επισκέφθηκε τον Δήμο Χανιών και ενη
μερώθηκε από τον δήμαρχο κ. Κυριάκο Βιρβιδάκη για 
την πορεία του δήμου, δήλωσε ότι «ο κ. Σημίτης, εν όψει 
της δεινής οικονομικής κατάστασης που αντιμετωπί
ζει η χώρα, μπορεί ενδεχομένως, αν νομίζει ότι πρέπει 
να το κάνει, να προτείνει έναν νόμο ώστε να μειώσει 
τα ποσοστά που αποδίδονται από ορισμένες φορολο
γίες στην Τοπική Αυτοδιοίκηση». «Αυτό που δεν δι
καιούται σε καμία περίπτωση να πράδει» κατέληΕε «εί
ναι να διαγράψει και να καταργήσει τα οφειλόμενα. 
Πρέπει να ρυθμίσει τα οφειλόμενα κατά τρόπο έστω 
ικανοποιητικό και για τι? δύο μεριές και να τα πληρώ
σει σταδιακά. Σε μια εποχή που ετοιμάζονται να γίνουν 
δαπάνες προς πολλές κατευθύνσεις δεν μπορεί η Τοπική 
Αυτοδιοίκηση να είναι ο φτωχός συγγενής- να είναι η 
τελευταία στην κλίμακα».
• Ο συντονιστή? τη? ΟΔΕ Δημόσια? Διοίκηση?, Δημό
σια? ΤάΕη? και Δικαιοσύνη? τη? ΝΔ κ. Β. Πολύδωρα?, 
από την πλευρά του τόνισε ότι:

«Στη σημερινή (σ.σ.: χθεσινή) συνεδρίαση του Υπουρ

γικού Συμβουλίου ο Πρωθυπουργός ομολόγησε πανη
γυρικά την αποτυχία της κυβερνήσεως στον τομέα της 
Τοπική? Αυτοδιοίκησης. Δεν μπορεί να δώσει λύσεις 
στα προβλήματα». Και πρόοθεσε:

«Η κατάσταση έχει φθάσει στο απροχώρητο και φυ
σικά δεν θεραπεύεται ούτε αντιμετωπίζεται με τη θε
σμική ακράτεια, τη “διαρκή μεταρρύθμιση" στην οποία 
πειραματικά, άγουρα, χωρίς σχεδίασμά και χωρίς επε
ξεργασία καταφεύγει ο κ. Πρωθυπουργός».
• Στο ίδιο μήκο? κύματο? κινήθηκε και το ΚΚΕ το οποίο 
ζήτησε από του? δημάρχου? να διεκδικήσουν την από
δοση των παρακρατημένων από το κρότο? εσόδων του?. 
Το γραφείο Τύπου τη? ΚΕ του κόμματο? σχολίασε ότι «ο 
Πρωθυπουργός μόνο για την ταμπακέρα δεν μίλησε». 
«Και η ταμπακέρα», όπω? αναφέρει χαρακτηριστικά, 
«είναι τα χρέη του κράτους προς την Τοπική Αυτοδιοί
κηση, δηλαδή εκείνα που αποτελούν έσοδά της, αλλά 
που οι κυβερνήσεις έχουν παρακρατήσει ενώ τα έχουν 
εισπράδει. Αποτέλεσμα είναι να στρέφονται οι δήμοι 
και οι νομάρχες προς τον λαό, για να τον αφαιμάΕουν 
επιπροσθέιως. Το ίδιο γίνεται και με τις παρεχόμενες 
αρμοδιότητες. Το μάρμαρο θα το πληρώσουν και πάλι 
οι εργαζόμενοι».

γικού Συμβουλίου που πή
ραν τον λόγο έπεπα από αυ
τόν του ζήτησαν να ανοίΕει 
τα θέματα τηε περιφερεια
κή? ανασυγκρότηση? τηε 
χώρα? και των μητροπολιτι- 
κών διοικήσεων. «Δεν μπο
ρούμε να προχωρήσουμε 
χωρίς την περιφερειακή 
ανασυγκρότηση» ήταν η 
μόνιμη επωδό? των μελών 
τηε κυβέρνησηε. Με την 
άποψη αυτή συμφώνησε και 
ο Πρωθυπουργόε και θα 
πρέπει να θεωρείται απολύ- 
τωε βέβαιον ότι το κεφάλαιο 
αυτό θα ανοίΕει αμέσωε με

τά την έκθεση τηε Θεσσα- 
λονίκηε.

Στιε προθέσειε τηε κυ
βέρνησηε, όπωε έχει γρά
ψει επανειλημμένωε «Το Βή
μα», είναι να καθιερωθεί ο 
δεύτεροε βαθμό? αυτοδιοί
κηση? σε επίπεδο περιφέ
ρεια?, με ταυτόχρονη μείω
ση του αριθμού των περι
φερειών - κάτι που ζήτησαν 
και πολλά μέλη του Υπουρ
γικού Συμβουλίου - και την 
ανάθεση των αναπτυΕιακών 
προγραμμάτων στα αιρετά 
Περιφερειακά Συμβούλια. 
Ηδη γίνεται λόγο? για επτά 

με οκτώ περιφέρει??, ενώ 
παραμένει για την κυβέρ
νηση ανοιχτό μόνο το θέμα 
αν ο πρόεδρο? του Περιφε
ρειακού Συμβουλίου θα 
εκλέγεται άμεσα από τον 
λαό ή θα αναδεικνύεται από 
τα μέλη του Περιφερειακού 
Συμβουλίου. Σε αντιστάθμι
σμα θα αναβαθμιστεί και ο 
ρόλο? του γενικού γραμμα
τέα τη? περιφέρεια?, μία θέ
ση η οποία θα καταλαμβά
νεται από πολιτικά πρόσωπα 
που θα έχουν status υφυ
πουργού. Παράλληλα, από
φαση τη? κυβέρνηση? είναι 

να συοταθούν από το νέο 
έτο? πέντε μητροπολιτικέ? 
διοικήσει? (στην Αττική, στη 
Θεσσαλονίκη, στα Ιωάννι
να, στο Ηράκλειο Κρήτη? 
και στην Πάτρα) προτού ο 
θεσμό? επεκταθεί σε ολό
κληρη τη χώρα.

Ο πρωθυπουργό? κ. Κ. 
Σημίτη? ενημέρωσε το 
Υπουργικό Συμβούλιο και 
για τα αποτελέσματα των συ
ναντήσεων που είχε με τα 
διοικητικά συμβούλια τη? 
ΚΕΔΚΕ και τη? ΕΝΑΕ και κυ- 
ρίω? για το ακανθώδε? θέ
μα των οικονομικών των 
ΟΤΑ που προκαλεί αντιπα- 
ραθέσει? ακόμη και μεταΕύ 
των πολιτικών κομμάτων. 
Κατ' αρχήν, όπω? δήλωσε ο 
ίδιο? ο Πρωθυπουργό?, για 
τα χρέη των δήμων θα υπάρ- 
Εει ρύθμισή του? με δανει
σμό και όρου? ευνοϊκού? για 
του? πλέον υπερχρεωμέ
νου?, ενώ η κυβέρνηση θα 
χρηματοδοτήσει τι? νέε? αρ- 
μοδιότητε? (Δημοτική Αστυ
νομία, κέντρα πληροφόρη
ση? των πολιτών και το Πρό
γραμμα «Βοήθεια στο Σπί
τι». Ο κ. Σημίτη? κατέστησε 
ακόμη σαφέ? ότι το Ειδικό 
Πρόγραμμα Τοπική? Ανά
πτυΕη? (ΕΠΤΑ) «Θα γίνει μό
νιμος θεσμός και θα έχει 
έναν μόνιμο κορμό από πό
ρους που θα προέλθουν από 
ειδικές δράσεις των υπουρ
γείων σήμερα που θα συ
νενωθούν». Ο συντονισμό? 
όλου αυτού του προγράμ
ματα? στο οποίο εμπλέκο
νται όλα σχεδόν τα υπουρ
γεία ανατέθηκε οτον κ. Σ. 
Κοσμίδη,_________

Ο κ. Σκανδαλίδη?, από 
την πλευρά του, διευκρίνι
σε ότι δεν πρόκειται να κα- 
ταργηθεί ο Ν. 1828, μία 
απόφαση που οδηγεί σε 
ρήΕη με του? δημάρχου?, 
αλλά ότι θα αναμορφωθεί, 
κάτι που επιβεβαίωσε και 
ο Πρωθυπουργό? στου? εκ
προσώπου? τη? ΚΕΔΚΕ. 
«Δεν μιλάμε για μείωση 
εσόδων των δήμων» τόνι
σε κατηγορηματικά ο κ. 
Σκανδαλίδη?. Οι νέε? ρυθ
μίσει? που προωθεί η κυ
βέρνηση για τα οικονομι
κά των δήμων αναμένεται 
να έλθουν στη Βουλή μαζί 
με τον νέο κώδικα δήμων 
και κοινοτήτων, αφού 
προηγουμένω? υπάρΕει 
διάλογο? με την ΚΕΔΚΕ. Ο 
κ. Σημίτη? πάντω? κάλεσε 
του? νομάρχε? και του? δη
μάρχου? tns χώρα? «να 
πάρουν όλες εκείνες τις 
πρωτοβουλίες», όπω? είπε 
χαρακτηριστικά, «ώστε να 
μη χαθεί ούτε ένα ευρώ 
που προγραμματίζεται να 
δοθεί στην Τοπική Αυτο
διοίκηση».


